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RIB Horecaondernemers Koningsdag 
 

Raadsinformatiebijeenkomst 11 april 2019 

Voorzitter Has Bakker 

Tijd 21.15 – 22.45 uur 

Zaal Varrolaan100, Raadszaal 

Aanleiding bijeenkomst: Raadsbrief  

Werkvorm bijeenkomst Ideeënuitwisseling  

Geagendeerd door: Tess Meerding (VVD), David Bosch (PVV), Jony Ferket 

(D66), Eva Oosters (Student & Starter) 

Doel van de bijeenkomst De raad hoort graag de mening van betrokkenen en 

wordt graag breed geïnformeerd over dit onderwerp 

Betrokken ambtenaren/ 

Presentatoren 

Maurice Prijs , Hoofd vergunningen 

Paul van Beijnum, Clusterhoofd Veiligheid 

Meepraters Marco Terlou, Horeca ondernemers Evenementen 

pleinen 

Meeprater Stichting stadhuisplein events 

Niko Arwanitidis, Stadhuisplein events 

Eddy Schouten, Cafe ’t Neutje 

Rien van den Hoek, Stichting stadhuispleinevents: 

domplein: de Neude :Janskerkhof 

Theo Burger, Neude ondernemers koningsdag 

Pieter Honing, KHN Utrecht 

Meeprater, Vereniging JKH noord west 

Matthijs Blom, Evenementen Domplein 

Pieter Honing, KHN Utrecht 

Portefeuillehouder(s)  Burgemeester van Zanen/ Klaas Verschuure 

Aanwezige griffiemedewerker(s) Marcel Kiewik 

Programma Presentatie GU 

Vragen raadsleden 

Meepraters kort aan het woord  

Dialoog meepraters en raadsleden. De raadsleden 

krijgen zo meer zicht op de verschillende belangen, op 

de aard van het probleem en mogelijke oplossingen.  

Reflectieronde 

Vervolg Dit onderwerp is nog niet geagendeerd voor een debat 

in de gemeenteraad. 

 

Klik hier voor reacties op de Facebook pagina van de gemeenteraad Utrecht. 

 

 

 

 

 

https://www.facebook.com/gemeenteraadutrecht/photos/a.992511684162859/2206995146047834/?type=3&theater
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Motivatie 

De agenderende partijen willen graag de Utrechtse horecaondernemers, andere 

evenementenorganisatoren (inclusief burgerinitiatieven) en ervaringsdeskundigen uit andere 

gemeenten uitnodigen voor een RIB over de evenementen op pleinen tijdens Koningsnacht en -dag 

in Utrecht. De binnenstadondernemers hebben middels een brief laten weten al langer niet 

tevreden te zijn met de huidige afspraken die zij hierover met de gemeente hebben. Zij willen 

graag het gesprek aangaan over de kostenverdeling van de evenementen. Zo hebben zij 

bijvoorbeeld ideeën over de alcoholverkoop door particulieren, de inzet van toezicht en 

handhaving en de restricties voor de sluitingstijden. Het doel is om een beeld te krijgen van de 

knelpunten rondom de geldende afspraken en de eventuele mogelijkheden voor nieuwe afspraken. 

Ter inleiding van de ideeënuitwisseling willen de fracties graag in een ambtelijke toelichting horen 

wat de kaders zijn waarbinnen de afspraken nu worden gemaakt. 

 

 

Bijdragen 

Rien van den Hoek, Stichting stadhuispleinevents: domplein: de Neude :Janskerkhof 

(bijdrage ondersteunt door meepraters van Café ’t Neutje,  Stichting Stadhuisplein Events, 

Vereniging JKH noord west, Evenementen Domplein ) 

 

Geachte leden van de raad,  

 

Utrecht is een evenementen stad, daar kan geen misverstand over bestaan, er worden veel en ook 

vaak heel leuke events georganiseerd, al dan niet stads-breed, door de Utrechtse ondernemers 

met niet enkel commerciële doelstellingen maar ook om dat het leuk is en past bij de stad.  

 

Dat bij een event kosten horen snappen we en behoeft geen discussie, anders wordt het wanneer 

tijdens een nationaal en stedelijk feest zoals koningsdag/nacht onderscheid gemaakt wordt. 

Immers in de gehele binnenstad faciliteert de gemeente het feestje. 

Maar dienen de ondernemers aan de pleinen volledig voor de kosten op te draaien.  

Daar vinden we dat de gemeente ook deze ondernemers dient te faciliteren. 

 

De Ondernemers aan de pleinen dragen bij aan het feest met een kleine 300,000 bezoekers, 

zorgen nu voor Openbare voorzieningen als toiletten, EHBO, beveiliging, schoonmaak van de 

pleinen en omliggend gebied. Geluidsmetingen, Nix 18 beleid enz. enz. uit gesprekken is 

gebleken dat er weinig tot geen incidenten zijn.  

 

De feiten van de afgelopen jaren zeggen voldoende. 

De omzet loopt terug met zo’n 40 % en meer, dat komt mede door het thuis indrinken en 

meenemen vanuit huis naar de pleinen.  

 

De kosten van de productie/ artiesten podia enz. zijn fors gestegen 

De vergunningsdruk/eisen en de kosten ervan zijn sterk toegenomen 

De pleinen dragen alle kosten van vergunning leges tot aan het veegtarief ( de stad wordt 

kosteloos geveegd behalve de pleinen)  
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U zal begrijpen dat met de stijgende kosten en dalende omzet en het aanscherpen van de 

regelgeving het niet langer uit kan, de pleinen zitten m.b.t. bezoekers capaciteit aan hun max. 

De risico’s voor de ondernemers wordt te groot, nu is er al nauwelijks een netto overschot, 

sommige pleinen maken al een aantal jaren verlies of komen net uit de kosten.  

De kosten voor een plein variëren tussen de 30 en 70 duizend euro (exclusief inkoopdrank en 

personele kosten) afhankelijk van locatie en grote en inspanningseis. 

 

De vraag komt boven wat de gemeente verder wil met de events tijdens koningsdag en nacht, de 

ondernemers organiseren al jaren de feesten met succes w.b.t. de sfeer in de binnenstad. En ja het 

valt ons zwaar dat dit jaar het feest er anders zal uit zien. 

De pleinen zijn bij uitstek goed voor de crowd control en sfeerbepalend. 

 

Wat dan: 

De gemeente trekt voor zeer veel events geld uit middels subsidie, zo ook met koningsdag/nacht 

faciliteert ze het feest in de binnenstad. Maar ook andere binnenstad events worden voorzien van 

subsidie, culturele zondagen, Utrecht centraal, Knus en veel events die op de Neude en elders 

worden gehouden. Het lijkt ons dan een prima oplossing om de pleinen te steunen met een 

bijdrage/subsidie. En een ruimere openingstijd bijv  

Sluiten vrijmarkt om 18.00, stoppen muziek om 19.00, stoppen bar om 20.00 zo loopt niet 

iedereen gelijk door de stad en is er sprake van regulering van vertrekkend publiek 

 

Handhaving: gemeente dient te handhaven bij plekken waar alcohol zonder de juiste vergunning 

wordt verkocht. Dat wordt nu onvoldoende gedaan. 

 

Overigens geldt dat ook voor sommige plekken waar wel met de juiste (slijters) vergunning wordt 

verkocht. 

 

Verder natuurlijk gaarne bereid in gesprek te gaan en te blijven met uw gemeente om zo 

gezamenlijk in 2020 weer een leuk festival neer kunnen zetten.  

 

M van den Hoek 

namens 

Korte Minrebroederstraat - Stadhuisplein 

Het Domplein, De Neude, Jans Kerkhof 

 

 

Theo Burger , Neude ondernemers koningsdag 

Ik sluit mij aan bij de brief van Rien van het stadhuiskwartier. Want; 

 

Stijgende kosten en flink afgenomen omzetten (tot wel 40% mede ivm eigen drank) = 

pleinevenement met podia en live artiesten kan niet meer (= werkelijk verlies)! Wij kunnen dit 

aantonen middels begrotingen met daarin opgenomen alle opbrengsten tegenover alle kosten aan 

EHBO medewerkers en tent, opslag, openbare toiletunits, rioolafvoeren, podia, artiesten, licht en 



    

Pagina 4 van 6 

 Raadsinformatiebijeenkomst d.d.  11 april 2019 

geluid, hekken, (veel) security, nachtbewaking, afval, veegwagen van de gemeente, leges voor 

evenementen/tap vergunningen, water, inhuur barren/barmaterialen, stroom, verzekeringen, 

inkopen drank, plastic glazen, drukwerk, salarissen werknemers (extra ivm feestdag), op/afbouw, 

crewcatering, organisatiekosten, inhuur pinapparatuur, etc etc.  

 

We willen het graag organiseren want we vinden het leuk om te doen als collega ondernemers met 

elkaar en voor ons publiek en de stad. We waren altijd trots op wat we ieder jaar weer 

organiseerden met elkaar en hoe het publiek hier in grote getale plezier van had. 

 

Maar zonder enige ondersteuning, tbv dit ‘algemeen vertier’ met toezicht en openbare faciliteiten, 

lukt het simpelweg niet meer, dat risico is te groot geworden. Want zelfs bij mooi weer komen we 

niet meer uit de kosten (t.o.v.vroeger). Laat staan als het koud is en/of regent! 

 

Wij denken dat het juist voor Utrecht, als evenementenstad van NL, fantastisch was om juist 

tijdens de drukbezochte koningsnacht en dag 4 of 5 pleinen te hebben met podia en leuke live 

bands passend bij de stad!  

Dat zien wij graag weer terug, daar willen wij ons graag weer voor inzetten (als zo ongeveer het 

enige niet gesubsidieerde pleinevenement/festival op o.a. de Neude).  

 

Dat moet toch lukken? 

 

En zoniet, dan hebben we een mooie tijd gehad tijdens Koningsdag, passen we de plannen aan om 

nog wel wat te kunnen aanbieden buiten en gaan we vrolijk binnen feest vieren! 

 

Pieter Honing, KHN Utrecht  

Beste leden van de Raad,  

 

Over ruim 5 weken is het zo ver… Koningsdag! Koningsdag in Utrecht staat bekend om de 

grootste vrijmarkt, kleedjesverkoop, maar ook vanwege de bruisende feesten die bijdragen aan de 

gezellige sfeer. De stad kleurt oranje, mensen zoeken elkaar op en gaan de straat op, er is voor 

jong en oud vertier…  

Het organiseren van zo’n gezellige koningsdag vraagt om een flinke voorbereiding en inspanning 

van verschillende partijen als gemeente, politie, horecaondernemers etc.  

 

Vanuit de kant van de horecaondernemers willen we u aandacht graag vragen voor het volgende:  

Kosten: 

• We horen en zien van collega-ondernemers dat de kosten van de organisatie van een 

pleinevenement uit de pas lopen kijkend naar de opbrengsten. Onder andere toenemende regels 

en externe factoren hebben invloed op de stijgende kosten. De vraag is of het terecht is dat deze 

kosten volledig bij de horecaondernemers van de pleinen wordt neergelegd. Daarbij wetende dat 

de schoonmaak(ophalen afval) en veiligheid (EHBO/ beveiligers) voor de andere delen in de stad 

wordt gefaciliteerd door u, gemeente.  

 

deel van reclamebelasting gebruiken voor inzet op veiligheid of via het ondernemersfonds)  
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• Regeldruk:  

Horecaondernemers dienen tijdig een evenementen- of tapvergunning aan te vragen, 16 weken 

dan wel 10 weken voorafgaand, jaar in jaar uit.  

Er is al een eerste stap door de gemeente gezet, ondernemers zijn gebeld en hebben een brief 

ontvangen over de verandering van termijn en werkwijze. Echter het indienen van een aanvraag is 

en blijft een flinke uitdaging/kluif.  

Voor uw beeldvorming: Een mobiliteitsplan, een communicatieplan, een gedetailleerde plattegrond 

van het ingerichte evenemententerrein, een draaiboek met programma van opbouw tot en met 

afbouw, tijden, een beveiligingsplan, technische en/of constructieve gegevens van bouwwerken en 

een NIX18 plan.  

En dan hebben we het nog niet over de legeskosten. 

Kosten tapvergunning: €190,80 

Kosten evenementenvergunning: minimaal €186 en maximaal €4.811,65. Afhankelijk van de 

grootte van evenement en activiteiten. € 124,30 voor versterkt geluid en/of precario.  

r en faciliteren van het vereenvoudigen van 

het administratieve aanvraagproces.  

 

• Handhaving 

Wij begrijpen en voelen de frustratie bij uitblijvend toezicht& handhaving bij bijv. verkoop van 

alcohol bij supermarkten en in het vrijmarktgebied. 

Wij zien echt wel dat er een enorm beroep wordt gedaan op de capaciteit en flexibiliteit bij 

toezicht& handhaving, politie etc, waarderen dit ook, maar:  

handhaving.  

 

Wij als de sfeermakers, een groot gevoel hebben voor Utrecht en graag in gezamenlijkheid met u 

gemeente, politie en alle anderen een mooi feest neerzetten. Dat vraagt om goede samenwerking 

en volgens ons om een eerlijke verdeling van kosten.  

Wij als KHN en de horecaondernemers van de pleinen graag meedenken en betrokken worden in 

het proces ‘Koningsdag van de toekomst’.  

Nogmaals Utrecht staat bekend om de gezellige en bruisende Koningsdag feesten, laten we daar 

vooral in gezamenlijkheid naar blijven streven.  

Dank voor uw aandacht. 

 

Bas Savenije, voorzitter Wijkraad Binnenstad 

ADVIES m.b.t. het Horecakader 

De horecakadernota 2018 is nu precies één jaar in werking. Tijdens de behandeling in de 

gemeenteraad zijn er afspraken gemaakt over gesprekken over overlast en handhaving daar op en 

een zorgvuldige afweging bij het verlenen van nieuwe vergunningen. Van deze afspraken is tot nu 

toe niets terecht gekomen. Naar aanleiding van deze nieuwe kadernota heeft de wijkraad 

Binnenstad al in 2017 een advies uitgebracht. Een antwoord heeft de wijkraad hier nog niet op 

gekregen, maar wij zien ons nu genoodzaakt een aanvullend advies uit te brengen. 
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De praktijk heeft inmiddels uitgewezen dat er steeds meer vragen rijzen over interpretatie van 

verschillende onderdelen van de kadernota. Handhaving geschiedt alleen na klachten van 

bewoners en zo er daarna al afdoende gehandhaafd wordt vindt daarover onvoldoende 

communicatie met de klagers plaats. Procedures duren ontzettend lang, waarbij er vragen rijzen 

over de capaciteit bij VTH. Verder blijkt dat er onduidelijkheden ontstaan zijn over de categorie-

indeling van de horeca en de daarbij horende toegestane activiteiten. Er zijn tot nu toe al 

verschillende bezwaren ingediend tegen verleende vergunningen voor nieuwe vestigingen. Het 

stoort de wijkraad dat er in deze procedures door de gemeente wordt gesuggereerd dat er bij de 

totstandkoming van de kadernota goed geluisterd is naar de commentaren van deze wijkraad en 

de verschillende insprekers en dat deze voldoende in de nota zijn verwerkt. Deze conclusie leidde 

er toe dat er bij een nieuwe horeca vestiging, op een locatie met een blauwe lijn, volgens de 

gemeente bewonersbelangen niet meer meegewogen hoefden te worden 

 

Ondertussen komen er ook vanuit de horecawereld vragen over verdere uitbreiding van de horeca. 

Hoewel de motieven verschillen van die van de bewoners, maakt dit de discussie over toekomstige 

ontwikkelingen wel eenduidiger.   

 

Conclusie 

De wijkraad Binnenstad adviseert het college op korte termijn gesprekken aan te gaan met 

vertegenwoordigers van de verschillende belangengroepen over toekomstige ontwikkelingen of 

aanpassing van de horecakader nota. Zo deze gesprekken plaats vinden binnen het kader van de 

ontwikkeling van de Omgevingsvisie Binnenstad, dan adviseert de wijkraad de conclusies omtrent 

dit thema niet te laten wachten op de formulering van de complete omgevingsvisie. 

 

Namens de Wijkraad Binnenstad 

Bas Savenije, voorzitter 

 

 


